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CONSILIUL LOCAL AL MUNICIPIULUI BISTRIŢA 
COMPARTIMENT PREGĂTIRE DOCUMENTE, 
CONTENCIOS 

 
PROCES-VERBAL 

încheiat azi 27.05.2021 în şedinţa ordinară  
a Consiliului local al municipiului Bistriţa 

 
Şedinţa ordinară se desfăşoară prin mijloace electronice de comunicare, 

la care participă: consilierii locali ai municipiului Bistriţa, Primarul municipiului 
Bistrița – domnul Turc Ioan; Viceprimarul municipiului Bistriţa – domnul 
Hangan Sorin; Viceprimarul municipiului Bistriţa – domnul Stan Călin; 
Administratorul public al municipiului Bistriţa – domnul Peteleu Ioan; domnul 
Cincea Dumitru – Matei – director executiv al Direcției Administrație Publică, 
Juridic – înlocuitorul de drept la această ședință a Secretarului general al 
municipiului Bistrița; domnul Scurtu Nicolae – director executiv                                     
Direcția Economică și alți directori și șefi de servicii din cadrul Primăriei 
municipiului Bistrița, Cionca Terezia Tanţa – consilier Compartimentul 
Pregătire Documente, Contencios; Bogatean Adriana Silvea – consilier juridic 
Compartimentul Pregătire Documente, Contencios și Suciu Anca Emilia – 
consilier Compartimentul Pregătire Documente, Contencios. 
 

Şedinţa ordinară a Consiliului local al municipiului Bistriţa a fost 
convocată prin Dispoziţia Primarului municipiului Bistriţa nr.134/19.05.2021, 
care a fost publicată în presa locală, respectiv în cotidianul „Răsunetul” din    
21.05.2021 și pe site-ul instituției, www.primariabistrița.ro. Ordinea de zi a fost 
completată prin Dispoziția nr. 143/26.05.2021 a Primarului municipiului Bistriţa 
– anexă la Dispoziția 134/19.05.2021. 

 
Domnul Cincea Dumitru – Matei – director executiv al Direcției 

Administrație Publică, Juridic - înlocuitorul de drept a Secretarului general al 
municipiului: Bună – ziua, din nou!  

Având în vedere prevederile articolului 243 alineatul 1 litera ”j” din OUG 
57/2019 privind Codul administrativ, privind atribuțiile secretarului general, vă 
rog să-mi permiteți să fac prezența domnilor și doamnelor consilieri.  

În urma apelului nominal s-a constatat că sunt prezenți 19 consilieri 
locali și doi absenți: domnul consilier Bria Dumitru – Alexandru și doamna 
consilier Săsărman Lucia – Augusta. Înainte de sesiunea de întrebări, 
interpelări s-a conectat și doamna consilier Săsărman Lucia – Augusta. Sunt 
20 de consilieri locali prezenți. 

Se intonează Imnul de stat al României. 
Domnul Cincea Dumitru – Matei – director executiv al Direcției 

Administrație Publică, Juridic: cred că putem începe să abordăm primul punct 
de pe ordinea de zi: 

 

http://www.primariabistrița.ro/
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Proiect de hotărâre privind alegerea preşedintelui de şedinţă al 
Consiliului local al municipiului Bistriţa 
 Proiectul de hotărâre cuprinde 3 articole și se adoptă cu votul deschis al 
majorității consilierilor locali în funcție.  

Domnul Cincea Dumitru – Matei – director executiv al Direcției 
Administrație Publică, Juridic: având în vedere că mandatul președintelui de 
ședință, a domnului consilier Brici Tiberiu a încetat, vă rog să formulați 
propuneri pentru alegerea președintelui de ședință.  
 Domnul consilier Brici Tiberiu – Daniel: se poate? 
 Domnul Cincea Dumitru – Matei – director executiv al Direcției 
Administrație Publică, Juridic: da, domnul consilier Brici! 
 Domnul consilier Brici Tiberiu – Daniel:  da, mulțumesc! Aș vrea să-l 
propun ca președinte de ședință pentru următoarele trei luni pe domnul 
Hangan Sorin consilier municipal PNL. Mulțumesc! 
 Domnul Cincea Dumitru – Matei – director executiv al Direcției 
Administrație Publică, Juridic: vă rog, dacă mai sunt alte propuneri? Dacă nu, 
vă supun la vot propunerea domnului consilier Brici, ca pentru următorul 
mandat de trei luni să fie ales președinte domnul Hangan Sorin. Imediat se dă 
drumul la vot. Se poate vota. 

 Vot 

Da 18 

Nu 0 

Abţinere 0 

Au votat 18 

Nu au votat 1 

Absenţi 2 

Total 21 

Observaţii 

Bria Dumitru Alexandru Abs 

Brici Tiberius-Daniel Da 

Burduhos Ionel Da 

Cicioc Ștefan Da 

Ciobănică Dumitru-Daniel Da 

Elisei Radu Claudiu Nu a votat 

Filip Alexandru-Tudor Da  

Galben Silvia-Elisabeta Da 

Hangan Sorin Da  

Hudrea Daniela-Maria Da  

Macarie Doina Da 

Mathe Attila Da 

Munthiu Cristiean Da 

Pavelean Nicolae Da  

Pugna Nicolae-Ioan Da 

Ruşti Ioan Da  

Săcălean Oana-Andreea Da 

Săsărman Lucia-Augusta Abs 

Stan Călin Da  

Stere Florentina-Ştefania Da 

Urîte Florin-Radu Da  

  
 Cu 18 voturi ”pentru” și un consilier nu a votat, domnul președinte al 
Consiliului local al municipiului Bistrița pentru următoarele trei luni este domnul 
Hangan Sorin. Vă mulțumesc! 
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 Domnul Viceprimar Sorin Hangan – Președintele de ședință: da,           
bună – ziua, stimați colegi și vă mulțumesc pentru încrederea acordată.  
 Ordinea de zi stabilită prin Dispoziția nr.134/19.05.2021 de convocare a 

Consiliului local al municipiului Bistriţa în şedinţă ordinară cuprinde 10 puncte. 

Prin Dispoziția nr. 143/26.05.2021 ordinea de zi a ședinței a fost completată cu 

încă trei puncte.  

PROIECTUL ORDINII DE ZI  
A ȘEDINȚEI ORDINARE DIN DATA DE 27.05.2021 din Dizpoziția 

nr.134/19.05.2021 
 

1. Proiect de hotărâre privind alegerea preşedintelui de şedinţă al 
Consiliului local al municipiului Bistriţa 

2. Întrebări şi interpelări adresate executivului de către consilierii locali 
3. Aprobarea procesului-verbal al şedinţei ordinare a Consiliului local al 

municipiului Bistriţa din data de 25.03.2021 
4. Proiect de hotărâre privind conferirea titlului de „Cetăţean de onoare al 

municipiului Bistriţa” domnului NICOLAE FEIER 
- iniţiator: Primarul municipiului Bistriţa 

- Aviz comisii – Comisiile de specialitate reunite ale Consiliului local 

5. Proiect de hotărâre privind aprobarea proiectelor care vor beneficia de 
cofinanţare de la bugetul local al municipiului Bistriţa pe anul 2021, în baza 
Legii nr.350/2005 

- iniţiator: Primarul municipiului Bistriţa 
- Aviz comisii – Comisiile de specialitate reunite ale Consiliului local 

6. Proiect de hotărâre privind aderarea Municipiului Bistrița la inițiativa 
Comisiei Europene ”Acordul privind orașele verzi” 

- iniţiator: Primarul municipiului Bistriţa 
- Aviz comisii – Comisiile de specialitate reunite ale Consiliului local 

7. Proiect de hotărâre privind aprobarea atribuirii contractului de delegare a 
gestiunii prin concesionare, a serviciului de iluminat public din Municipiul 
Bistriţa şi localităţile componente, către Societatea ELBA COM S.A. 

- iniţiator: Primarul municipiului 
Bistriţa 

- Aviz comisii – Comisiile de specialitate reunite ale Consiliului 
local 

8. Proiect de hotărâre privind aprobarea susţinerii financiare a Clubului 
Sportiv Municipal Bistriţa pentru activitatea sportivă a copiilor, juniorilor şi 
tineretului 

- iniţiator: Primarul municipiului Bistriţa 
- Aviz comisii – Comisiile de specialitate reunite ale Consiliului local 

9. Proiect de hotărâre privind atestarea apartenenţei la domeniul public al 
Municipiului Bistriţa a unor imobile-teren situate în municipiul Bistrița, 
având destinația de stradă 

- iniţiator: Primarul municipiului Bistriţa 
- Aviz comisii – Comisiile de specialitate reunite ale Consiliului local 
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10. Raportul de activitate nr.700/10.05.2021 al administratorului Societăţii 
Business Park Bistriţa Sud SRL, înregistrat la Primăria municipiului 
Bistriţa cu nr.40088/12.05.2021, pentru trimestrul I al anului 2021 
 

11. Diverse 
 

Completarea ordinii de zi prin Dispoziția nr. 143/26.05.2021 a 
Primarului municipiului Bistriţa – anexă la Dispoziția 134/19.05.2021: 

 
1) Proiect de hotărâre pentru modificarea Hotărârii nr.70/12.05.2016 a 

Consiliului local al municipiului Bistrita pentru aprobarea documentaţiei 
de avizare a lucrărilor de intervenţie, a proiectului „Restaurarea 
Bisericii Evanghelice C.A. Bistrita în vederea introducerii sale în 
circuitul turistic international„ şi a cheltuielilor legate de proiect, în 
vederea solicitării finanţării prin Programul Operational Regional 2014 
– 2020, Apelul de proiecte POR / 2016 / 5 / 5.1 / 1. 

2) Proiect de hotărâre privind aprobarea preluării imobilului ”Cinematograf 
Bulevard” situat în municipiul Bistrița, Bulevardul Republicii nr.39, din 
proprietatea Statului Român şi administrarea R.A.D.E.F. 
”RomâniaFilm”, în domeniul public al Municipiului Bistrița. 

 

3) Plângerea prealabilă înregistrată la Primăria municipiului Bistriţa cu 
nr.43911/24.05.2021, formulată de un grup de cetăţeni din municipiul 
Bistriţa, str.Subcetate, împotriva Hotărârii Consiliului local al 
municipiului Bistriţa nr.102/30.06.2021 privind aprobarea Planului 
Urbanistic Zonal „CONSTRUIRE LOCUINŢE COLECTIVE, 
AMENAJĂRI EXTERIOARE, ACCESE ŞI PARCAJE”, în municipiul 
Bistriţa, str.Subcetate, nr.38A. 

 
 Domnul Viceprimar Sorin Hangan – Președintele de ședință:  Dacă sunt 

alte propuneri de modificare a ordinei de zi, în sensul de adăugare sau 

retragere? 

 Domnul Ioan Turc – Primarul municipiului Bistrița: da, mulțumesc, 

domnule președinte! Așa cum am proceat și ieri în comisiile reunite, retrag 

Plângerea prealabilă înregistrată la Primăria municipiului Bistrița sub numărul 

care se vede, formulată de un grup de cetățeni din municipiul Bistrița, Strada 

Subcetate, împotriva Hotărârii Consiliului local al municipiului Bistrița nr. 102 

din 30.06.2020 privind aprobarea Planului Urbanistic Zonal „CONSTRUIRE 

LOCUINŢE COLECTIVE, AMENAJĂRI EXTERIOARE, ACCESE ŞI 

PARCAJE”, în municipiul Bistriţa, str.Subcetate, nr.38A, din cauza faptului că 

timpul a fost scurt pentru formularea unui punct de vedere. Mulțumesc! 

 Domnul Viceprimar Sorin Hangan – Președintele de ședință: da, supun 

votului dumneavoastră aprobarea..... 

 Domnul consilier Brici: nu se aude .... microfonul, domnul președinte! 
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 Domnul Viceprimar Sorin Hangan – Președintele de ședință: a, supun 

votului dumneavoastră, stimați colegi, Dispoziția 143 cu completarea celor trei 

puncte pe ordinea de zi și retragerea plângerii prealabile despre care a vorbit 

domnul primar. Vă rog, vot! 
 Vot 

Da 19 

Nu 0 

Abţinere 0 

Au votat 19 

Nu au votat 0 

Absenţi 2 

Total 21 

Observaţii 

Bria Dumitru Alexandru Abs 

Brici Tiberius-Daniel Da 

Burduhos Ionel Da 

Cicioc Ștefan Da 

Ciobănică Dumitru-Daniel Da 

Elisei Radu Claudiu Da 

Filip Alexandru-Tudor Da  

Galben Silvia-Elisabeta Da 

Hangan Sorin Da  

Hudrea Daniela-Maria Da  

Macarie Doina Da 

Mathe Attila Da 

Munthiu Cristiean Da 

Pavelean Nicolae Da  

Pugna Nicolae-Ioan Da 

Ruşti Ioan Da  

Săcălean Oana-Andreea Da 

Săsărman Lucia-Augusta Abs 

Stan Călin Da  

Stere Florentina-Ştefania Da 

Urîte Florin-Radu Da  

 Cu 19 voturi ”pentru” propunerea de modificare a ordinii de zi a fost 

adoptată. Și acum ordinea de zi în complexitatea ei, vă rog, vot! 
 Vot 

Da 18 

Nu 0 

Abţinere 0 

Au votat 18 

Nu au votat 1 

Absenţi 2 

Total 21 

Observaţii 

Bria Dumitru Alexandru Abs 

Brici Tiberius-Daniel Da 

Burduhos Ionel Da 

Cicioc Ștefan Da 

Ciobănică Dumitru-Daniel Da 

Elisei Radu Claudiu Da 

Filip Alexandru-Tudor Da  

Galben Silvia-Elisabeta Da 

Hangan Sorin Da  

Hudrea Daniela-Maria Da  

Macarie Doina Da 

Mathe Attila Da 

Munthiu Cristiean Da 

Pavelean Nicolae Da  

Pugna Nicolae-Ioan Da 

Ruşti Ioan Da  

Săcălean Oana-Andreea Da 
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Săsărman Lucia-Augusta Abs 

Stan Călin Da  

Stere Florentina-Ştefania Nu a votat 

Urîte Florin-Radu Da  

 Cu 18 voturi ”pentru” și un consilier nu a votat, ordinea de zi a ședinței 

ordinare de astăzi a fost aprobată și intrăm direct în ordinea de zi.  

 

Ordinea de zi aprobată: 

 
1. Proiect de hotărâre privind alegerea preşedintelui de şedinţă al 

Consiliului local al municipiului Bistriţa 
2. Întrebări şi interpelări adresate executivului de către consilierii locali 
3. Aprobarea procesului-verbal al şedinţei ordinare a Consiliului local al 

municipiului Bistriţa din data de 25.03.2021 
4. Proiect de hotărâre privind conferirea titlului de „Cetăţean de onoare al 

municipiului Bistriţa” domnului NICOLAE FEIER 
- iniţiator: Primarul municipiului Bistriţa 

- Aviz comisii – Comisiile de specialitate reunite ale Consiliului local 

5. Proiect de hotărâre privind aprobarea proiectelor care vor beneficia de 
cofinanţare de la bugetul local al municipiului Bistriţa pe anul 2021, în baza 
Legii nr.350/2005 

- iniţiator: Primarul municipiului Bistriţa 
- Aviz comisii – Comisiile de specialitate reunite ale Consiliului local 

6. Proiect de hotărâre privind aderarea Municipiului Bistrița la inițiativa 
Comisiei Europene ”Acordul privind orașele verzi” 

- iniţiator: Primarul municipiului Bistriţa 
- Aviz comisii – Comisiile de specialitate reunite ale Consiliului local 

7. Proiect de hotărâre privind aprobarea atribuirii contractului de delegare a 
gestiunii prin concesionare, a serviciului de iluminat public din Municipiul 
Bistriţa şi localităţile componente, către Societatea ELBA COM S.A. 

- iniţiator: Primarul municipiului 
Bistriţa 

- Aviz comisii – Comisiile de specialitate reunite ale Consiliului 
local 

8. Proiect de hotărâre privind aprobarea susţinerii financiare a Clubului 
Sportiv Municipal Bistriţa pentru activitatea sportivă a copiilor, juniorilor şi 
tineretului 

- iniţiator: Primarul municipiului Bistriţa 
- Aviz comisii – Comisiile de specialitate reunite ale Consiliului local 

9. Proiect de hotărâre privind atestarea apartenenţei la domeniul public al 
Municipiului Bistriţa a unor imobile-teren situate în municipiul Bistrița, 
având destinația de stradă 

- iniţiator: Primarul municipiului Bistriţa 
- Aviz comisii – Comisiile de specialitate reunite ale Consiliului local 
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10. Proiect de hotărâre pentru modificarea Hotărârii nr.70/12.05.2016 
a Consiliului local al municipiului Bistrita pentru aprobarea documentaţiei 
de avizare a lucrărilor de intervenţie, a proiectului „Restaurarea Bisericii 
Evanghelice C.A. Bistrita în vederea introducerii sale în circuitul turistic 
international„ şi a cheltuielilor legate de proiect, în vederea solicitării 
finanţării prin Programul Operational Regional 2014 – 2020, Apelul de 
proiecte POR / 2016 / 5 / 5.1 / 1. 

- Aviz comisii – Comisiile de specialitate reunite ale Consiliului local 
 

11. Proiect de hotărâre privind aprobarea preluării imobilului 
”Cinematograf Bulevard” situat în municipiul Bistrița, Bulevardul 
Republicii nr.39, din proprietatea Statului Român şi administrarea 
R.A.D.E.F. ”RomâniaFilm”, în domeniul public al Municipiului Bistrița. 

- Aviz comisii – Comisiile de specialitate reunite ale Consiliului local 
 

12.           Raportul de activitate nr.700/10.05.2021 al administratorului 
Societăţii Business Park Bistriţa Sud SRL, înregistrat la Primăria 
municipiului Bistriţa cu nr.40088/12.05.2021, pentru trimestrul I al anului 
2021 
 

 Primul punct pe ordinea de zi, așa cum sunteți obișnuiți, avem întrebări 

și interpelări adresate domnului primar și executivului. Și, de asemenea, avem 

două solicitări a doi concetățeni de-ai noștri, domnul Toniuc Alexandru – 

Marian și Petraș Ion – Lucian, de a le admite accesul online și de a le da 

cuvântul, înțeleg de a lua cuvântul în cadrul ședinței. De aceea, cu 

permisiunea dumneavoastră, am să vă rog să votăm mai întâi dacă sunteți de 

acord, pe rând, prima dată cu domnul Toniuc, după care cu domnul Petraș să 

intervină la sesiunea de întrebări și interpelări. După care, dumneavoastră, 

stimați colegi consilieri, o să adresați întrebări executivului . 

 Da, s-a conectat și colega noastră, doamna Săsărman Lucia – Augusta 

și suntem 20 de consilieri prezenți.  

 Deci vot pentru ca domnul Alexandru – Marian Toniuc să intervină în 

cadrul ședinței noastre. Da, trei minute, sigur, intervențiile, de regulă, exemplul 

de bună practică pe care îl avem ne este de trei minute. Vă rog să votați, 

stimați colegi! Votul este secret. 
 Vot 

Da 17 

Nu 0 

Abţinere 3 

Au votat 20 

Nu au votat 0 

Absenţi 1 

Total 21 

 Da, au votat 17 consilieri. Vă rog și ceilalți colegi să voteze. 

 Da, 17 voturi ”pentru” și 3 ”abțineri”, deci domnul Toniuc va avea o 

intervenție de trei minute.  
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 Da, bună – ziua, domnul Toniuc! Aveți cuvântul, vă rog să vă deschideți 

microfonul, aveți trei minute la dispoziție să ne spuneți doleanțele 

dumneavoastră sau... , vă rog să vă deschideți microfonul.  

 Domnul Toniuc Alexandru – Marian: dorința mea era de a interveni la 

punctul patru. 

 Domnul Viceprimar Sorin Hangan – Președintele de ședință:  acum aveți 

trei minute, spuneți, domnul Toniuc, și după care puteți urmări online ședința 

noastră.  

 Domnul Toniuc Alexandru – Marian: am înțeles.  

 Stimați consilieri locali ai municipiului bistrița, vă mulțumesc pentru 

posibilitatea pe care mi-o dați de a mă adresa consiliului local. este, cred, un 

moment istoric pentru municipiul Bistrița, de votul dumneavoastră de astăzi pe 

proiectul de hotărâre vizând Acordarea titlului de Cetățean de onoare a 

municipiului Bistrița domnului Nicolae Feier, depinde transformarea 

municipiului Bistrița dintr-un oraș de provincie în capitala de facto a 

protocronismului și tracomaniei și redobândirea astfel a statutului de capitală a 

României pe care a avut-o Chiraleșul din comitatul Bess, pe vremea pricipelui 

bizantin Osul cel mare din dinastia Iulia Claudia.  

 În data de 21 aprilie  2021 avea loc lansarea volumului „Părinții 

neamului românesc”, lansare la care aluat parte și Primarul municipiului 

Bistrița . 

 Domnul Viceprimar Sorin Hangan – Președintele de ședință:  v-auzim, 

da.  

 Domnul Toniuc Alexandru – Marian: în  aceeași zi au fost depuse la 

primărie și două dintre cele trei recomandări necesare confiorm prevederilor 

Statutului municipiului Bistrița pentru susținerea propunerii de acordare a 

titlului. A doua zi, pe 22.04. sunt întocmite referatul de aprobare și raportul la 

proiectul de hotărâre.  

 Succesiunea evenimentelor este edificatoare și relevanată pentru 

intervenția mea – pregătirea pe repede înainte a proiectului de hotărâre 

imediat după lansarea volumului „Părinții neamului românesc” nu lasă loc de 

îndoială privind relația cauzală, post ...... , cum spuneau unii strămoși de-ai 

noștri.  

 Cartea conține ipoteze denigrante și ofense aduse istoriei popoarelor și 

confesiunilor locuitorilor de ieri și de azi a Bistriței. Prin relatări puternic 

mitizate ale trecutului cultural sau ale perioadelor politice mărețe din istorie 

sau ale vechilor conflicte neîncheiate cu pretinși dușmani, se încadrează 

perfect într-una din caracterizările clasice ale ultranaționalismului. A spune 

chiar că depășește aceste limite prin faptul că relatările mitizate și misticizate 

nu se bazează în cazul acesta pe nimic.  

 Acest fapt m-a determinat să inițiez o petiție intitulată ”Opriți mistificarea 

trecutului”, petiție care a adunat în doar trei zile peste 200 de semnături și care 
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poate fi consultată de dumneavoastră, de cetățenii Bistriței. Nu a fost și nu 

este îndreptată împotriva unei persoane. Mi-este greu însă să cred că 

Consiliul local poate subscrie la falsificarea grosolană a istoriei, poate subscrie 

la acest gen de opinii care sunt departe de a fi inofensive. Mi-este greu să 

înțeleg modalitatea și argumentele pe care inițiatorul le-a auzitat în cazul de 

față, în condițiile în care știu că are un doctorat în istoria Partidului Liberal. 

Fără îndoială îi este familială lucrarea și referința marelui istoric literar 

Gheorghe Brătianu, o enigmă și-un miracol istoric poporul român. De atunci nu 

au apărut nici un fel de noi izvoare istorice care să susțină opiniile privind 

identitatea  pecenego-cumanilor și cu besso-tracii din mutați după 1500 din 

Munții Rodopi în Munții Rodnei. Este deconcertant faptul că având în vedere 

pretențiile de revelații istorice ale scrierilor lui Nicolae Feier nu a fost cerută 

opinia unui singur istoric.  

 Acordarea titlurilor de ”Cetățeran de onoare” a devenit o chestiune 

decisă într-un cerc restrâns de intelectuali, puternic stipendiați din bugetul 

public. Acest lucru este, în opinia mea, o eroare. Bistrița nu se rezumă la 

cercul pe care ni-l propuneți ca unică referință. Cred că am dreptul să exprim 

poziția mea și opiniile în chestiunea de față, vorbind iată și în numele altor zeci 

și sute de cetățeni intelectuali ai orașului și ai țării. Scopul nostru al tuturor și al 

dumneavoastră, ca reprezentanți ai cetățenilor, este acela de a promova 

pacea pe pământ și-ntre oameni bunăvoire. Acest lucru nu se întâmplă 

insultând, jignind, provocând, batjocorind.  

 O să închei tot cu cuvintele lui Gheorghe Brătianu omorât de regimul 

comunist în anul 1953 în închisoarea de la Sighet, fără să fi fost judecat sau 

condamnat: ”Adevărul rămâne, indiferent de soarta celor care l-au servit”. 

 V-am spus ce am avut de spus în numele meu și-al semnatarilor petiției 

”Opriți mistificarea trecutului” pentru a putea să stăm, fără să ne fie rușine, în 

fața copiilor noștri și în fața bistrițenilor care se vor întreba, cu siguranță, cum 

a fost posibilă deriva aceasta ultranaționalistă și ascensiunea subculturii la 

începutul mileniului trei în Transilvania, în europa. Cei care vor veni după noi 

vor avea argumente pentru a susține că nu toți bistrițenii erau plecați de acasă 

în aceste zile și că rațiunea și bunul simț n-au dispărut cu totul de pe fața 

pământului. Dixi Et Salvavi Animam Meam. Va rămâne dumneavoastră 

sarcina să decideți și să votați după cum vă spune conștiința decelând dacă 

acest lucru este posibil între omul și meritele celui propus pentru acordarea 

titlului și opera istorică a acestuia. Nu primarului, nu funcționarilor din aparatul 

primăriei, nu conducerii partidelor din care faceți parte le aparține decizia. 

Aceasta stă în întregime voinței dumneavoastră și va fi consemnată, ca atare, 

peste timp, în arhiva Bistriței. Vă mulțumesc foarte mult! 

 Domnul Viceprimar Sorin Hangan – Președintele de ședință: da, 

mulțumesc domnule Toniuc! Chiar dacă ați depășit timpul, am vrut să vă arăt 

că acest consiliu local vă respectă și drepturile și opinia. 
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 Domnul Toniuc Alexandru – Marian:  respectul este reciproc. Vă 

mulțumesc foarte mult! Chestiunile tehnice m-au făcut să depășesc cele trei 

minute! 

 Domnul Viceprimar Sorin Hangan – Președintele de ședință: da, îl 

scoatem, domnul Toniuc urmărește online ședința ca toți ceilalți cetățeni și 

  vă rog să dați vot pentru domnul Petraș Ion Lucian să ia cuvântul și 

domnia sa trei minute. Votul este secret. 

 Vă rog să votați, stimați colegi, ca domnul Petraș Ion Lucian să ia și 

dânsul cuvântul trei minute în cadrul ședinței consiliului local de astăzi. 
 Vot 

Da 19 

Nu 0 

Abţinere 0 

Au votat 19 

Nu au votat 1 

Absenţi 1 

Total 21 

 Da, cu 19 voturi ”pentru” vă rog să-i dați accesul, să porniți cronometrul 

pentru domnul Petraș.  

 Bună – ziua, domnul Petraș! Membrii consiliului local au votat pentru ca 

dumneavoastră să aveți o intervenție în cadrul ședinței noastre de astăzi, de 

trei minute. Vă rog, aveți cuvântul. Să vă porniți microfonul, domnul Petraș, vă 

rog frumos! Oare mă auziți? Noi nu avem posibilitatea tehnică să vă accesăm 

microfonul. Dumneavoastră trebuie să vă porniți microfonul.  

 Domnul Petraș Ion - Lucian: îmi cer scuze, am găsit, în sfârșit, butonul. 

 Domnul Viceprimar Sorin Hangan – Președintele de ședință: aveți trei 

minute, domnul Petraș. 

 Domnul Petraș Ion - Lucian: tare vă mulțumesc că m-ați primit și mi-ați 

acceptat intervenția. Am două chestiuni de adus în atenția consilierilor locali și 

încep cu problemele de la Ghinda pentru că mă afectează și direct și am 

colectat, așa, problemele și-n niște întâlniri cu cetățenii din Ghinda și am 

observat că la nivel de cartiere ale Bistriței se resimt cam aceleași probleme – 

fostele sate aparținătoare sau cum s-or numi acuma. Eu am deschis chiar un 

grup de facebook unde să colectăm toate problemele din cartierele rurale ale 

Bistriței.  

 Problemele ar fi așa: n-avem apă curentă și canalizare peste tot,          

n-avem drumuri asfaltate și/sau pietruite, nu avem capelă și cămin cultural 

renovat, n-avem lemne de foc aduse la poartă – în alte comune se aduc 

lemnele la poartă. Nu avem pârâuri cadastrate și amenajate și din cauza asta 

ni se inundă proprietățile. Nu avem șanțuri de gardă la drumuri, nu avem 

poliție locală, jandarmerie și polițiști, sunt foarte rare prezențele în zonă. Nu 

avem acces la fonduri europene pentru ferme și nici la PNDR, deci nu avem 

acces la dezvoltare. Nu acem acces la fonduri pentru dezvoltarea turismului. 

Și ne-am cam săturat să stăm de 30 de ani abandonați în situația asta. 

Domnul viceprimar știe, că am avut o discuție, și îi mulțumesc pe această cale 
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că m-a primit și i-am expus mai pe larg problemele pe care le știe și dânsul, 

dar sigur că nu toate se pot rezolva de pe azi pe mâine. Cetățenii din Ghinda, 

cel puțin sunt tare nerăbdători. Le-am spus că trebuie să aibă puțină răbdare, 

că nu poți pușca din  degete și să se facă lucrări de miliarde.  

 Al doilea punct ar fi petiția online ”Salvați Cinematograful 23 August”, și 

aici îi mulțumesc domnului primar că a revenit asupra deciziei sau, mă rog, în 

urma dezbaterii, a reacțiilor din mediul cultural și artistic și ale cetățenilor 

Bistriței, a decis să facă acolo un teatru și îmi exprim disponibilitatea, pe 

această cale, să sprijin primăria să realizeze un proiect frumos acolo. Sunt în 

legătură cu un colectiv de cercetători în domeniul teatrului și filmului care și-au 

exprimat chiar dorința de a veni cu ceva inovativ, nou. Oamenii respectivi sunt 

profesori universitari și au studiat teatru și film, au cercetat teatru și film în 

ultimii zece ani în Europa, toată Europa.  

 Vă mulțumesc pentru timpul acordat și sper că nu am depășit. Aveam și 

o prezentare power point pe care poate cu altă ocazie o să v-o prezint. 

Cinematograful are chiar o istorie frumoasă.  

 Domnul Viceprimar Sorin Hangan – Președintele de ședință:  mulțumim 

și noi, domnule Petraș pentru intervenția și civismul de care dați dovadă și 

sigur că sperăm că de luna viitoare restricțiile vor fi din ce în ce mai puține sau 

inexistente, ne vom putea vedea în această sală și atunci va fi mult mai sigur 

să vă prezentați ceea ce doriți.  

 Domnul Petraș Ion - Lucian:  un minut numai - aș vrea pe 10 iunie, e 

Ziua Internațională a .... , și aș vrea să devenim parteneri la un eveniment care 

să-l desfășurăm toată ziua și să implicăm elevii de la Liceul de arte, să 

implicăm specialiști, actori, specialiști în teatru și să realizăm ceva frumos în 

parcarea din spatele cinematografului, în parcarea Lupeni.  

 Domnul Viceprimar Sorin Hangan – Președintele de ședință:   da, 

mulțumim! Vă rog să urmăriți și dumneavoastră ședința consiliului local online. 

Mulțumim domnului Petraș. 

 Stimați colegi, e rândul dumneavoastră la interpelări adresate domnului 

primar și executivului. Vă rog, cine dorește? Domnul Pavelean.  

 Domnul consilier Pavelean Nicolae: da, mulțumesc, domnule președinte! 

 Câteva puncte pentru domnul primar: domnule primar, în primul rând 

referitor la Registrul Spațiilor Verzi pentru care Primăria municipiului Bistrița a 

primit anul trecut și unele sancțiuni. Am aflat că sunt depuse unele contestații 

referitoare la acuratețea datelor din registru, în special pentru că acesta 

include suprafețe care nu se încadrează în spații verzi și nu include alte 

suprafețe destul de mari care sunt, de fapt, spații verzi și mai mult de atât sunt 

mulți arbori care nu sunt incluși în registru. Aș dori să știu care este poziția 

dumneavoastră referitor la aceste informații sau aceste contestații și dacă 

considerați că se impune o actualizare a registrului, iar dacă da, atunci care ar 

fi planul sau în cât timp credeți că ar putea fi făcută o actualizare? 
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 Al doilea punct referitor la spațiile verzi, de această dată referitor la 

întreținerea lor – am primit zilele acestea numeroase sesizări din partea 

cetățenilor cu privire la întreținerea spațiilor verzi, mai specific, unele spații 

verzi din zonele centrale au fost întreținute relativ bine, dar multe alte spații, 

cum ar fi spațiile verzi și parcul din cartierul Subcetate – spre exemplu, au fost 

total neglijate în ultima perioadă. Am aflat și din presă și din comunicatele 

primăriei că o bună parte din ceea ce înseamnă întreținerea spațiilor verzi a 

fost externalizată, ca și serviciu. Aș dori, totuși, să vă întreb care este situația 

ctuală în detaliu referitor la întreținerea spațiilor verzi și pe când vor putea 

bistrițenii să se bucure de spații verzi bine întreținute în toate zonele din oraș 

și mai mult de atât - aș vrea să știu cum se va asigura Primăria Bistrița de 

calitatea serviciilor de întreținere a spațiilor verzi prestate de firmele care au 

câștigat licitațiile?  

 Un al treilea punct este referitor la o posibilă campanie de dezinsecție și 

de deparazitare în municipiul Bistrița. Sunt mulți cetățeni în municipiul Bistrița 

care având animale de companie și nu numai au început în această perioadă 

să se bucure de spațiile naturale verzi și de spațiile de joacă din municipiu și, 

din păcate, riscă să-și pună în pericol sănătatea lor, a animalelor de companie 

și chiar a copiilor din cauza insectelor dăunătoare sau a paraziților precum 

sunt căpășele. Știu că în multe municipii din țară s-au început în acest sens 

campanii de dezinsecție, deparazitare și deratizare în spațiile verzi în special 

și în spațiile de joacă. Aș dori să știu pe când se pot aștepta bistrițenii la o 

campanie de dezinsecție și de deparazitare pentru combaterea în special a 

căpușelor care pot fi foarte periculoase pentru sănătatea omului și-a 

anumalelor de companie. 

 Un al patrulea punct este referitor la situația perchezițiilor de zilele 

trecute din dosarul privind unele infracțiuni de fals, abuz în serviciu și 

constituire de grup infracțional organizat. Aș dori să știu care sunt măsurile 

imediate pe care le dispuneți în acest caz întrucât vorbim aici de fapte ale unor 

funcționari publici din primărie care au condus la această situație mediatizată 

inclusiv la nivel național, am văzut, extrem de grav, dăunătoare pentru 

imaginea de ansamblu, generală a Primăriei Bistrița ca și instituție care trebuie 

să își recapete, să își recâștige încrederea bistrițenilor.  

 În mediul priva,t unde îmi desfășor activitatea profesională de mulți ani, 

pot să vă spun că angajații care aduc prejudicii, în special care afectează 

imaginea organizației din care fac parte, sunt supuși unor proceduri de 

cercetare disciplinară și știu că din 2016 Primăria Bistrița are o procedură de 

sistem pentru cercetare disciplinară care, dacă ar fi aplicată, ar trebui să 

îmbunătățească răspunderea disciplinară a funcționarului public. Concret, aș 

dori să vă solicit să începeți aplicarea procedurii de cercetare disciplinară în 

cazul funcționarilor din primărie vizați de acest dosar, asta dacă nu ați făcut-o 

deja. 
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 Și un ultim punct scurt, aș vrea să vă solicit un status referitor la 

negocierile pentru achiziționarea spitalului de pe Bulevardul Independenței, 

dacă ne puteți da un status? Mulțumesc! 

 Domnul Viceprimar Sorin Hangan – Președintele de ședință: da, 

mulțumesc, domnule coleg! Doamna Săcălean Oana! 

 Doamna consilier Săcălean Oana – Andreea: bună-ziua, tuturor!  

 Am și eu trei întrebări pentru domnul primar: domnule primar, conform 
articolului, o primă întrebare, conform articolului 45 din Legea nr.7 din ianuarie 
2020 pentru modificarea şi completarea Legii nr. 10/1995 privind calitatea în 
construcţii şi pentru modificarea şi completarea Legii nr. 50/1991 privind 
autorizarea executării lucrărilor de construcţii, autoritățile administrației publice  
de la nivelul municipiilor reşedinţă de judeţ au obligaţia de a organiza în cadrul 
structurilor de specialitate Comisia pentru acordul unic, în vederea obţinerii, 
contra cost, în condiţiile legii, la cererea solicitantului, a avizelor şi acordurilor 
necesare autorizării executării lucrărilor de construcţii. Consider că această 
implementare ar fi benefică pentru cetățenii municipiului bistrița astfel încât 
aceștia să nu mai fie purtați pe drumuri și la cozi și, de asemenea, pentru a 
crește operativitatea procesului autorizării executării lucrărilor de construcție. 
Solicit punctul dumneavoastră de vedere în acest sens.  
 A doua întrebare: cetățenii municipiului Bistrița doresc să cunoască 
costurile, în detaliu, ale noului site al Primăriei Bistrița pe module și aplicații de 
exemplu, conform contractului încheiat care să fie postat tocmai pe site-ul 
primăriei, iar dacă există deja postat, vă rog să-mi spuneți la ce secțiune îl 
regăsim.  
 O a treia întrebare: în urma discuțiilor avute cu mai mulți cetățeni și 
administratori ai asociației de proprietari din diverse zone din municipiul 
Bistrița, aceștia mi-au semnalat faptul că dezinsecția este efectuată în 
blocurile municipiului Bistrița doar de două ori pe an de către Direcția de 
Servicii Publice din cadrul Primăriei Bistrița și că blocurile sunt, în continuare, 
pline de gândaci de canalizare, la o dezinsecție efectuată în aprilie 2021. Din 
cauza efectuării prea rare și incomplete, mai exact lipsa efectuării acesteia în 
subsoluri și poduri. Solicitarea este de a se efectua dezinsecția mai des și de a 
se verifica rezultatele acesteia de către Primăria Bistrița deoarece specialiștii 
recomandă repetarea tratamentului la 14 zile acolo unde infestarea este 
masivă, până la obținerea rezultatului dorit. Mulțumesc! 
 Domnul Viceprimar Sorin Hangan – Președintele de ședință: da, 
mulțumesc, doamna Săcălean! Doamna Săsărman! 
 Doamna consilier Săsărman Lucia – Augusta: mulțumesc, domnule 
președinte! Câteva scurte întrebări pentru domnul primar. 
 Prima: când a fost făcută ultima verificare a arborilor din municipiu 
pentru că sunt unii care reprezintă un real pericol pentru cetățeni, spre 
exemplu, dacă-mi permiteți și dacă se poate observa, acest copac din zona 
Kaufland a rămas doar coaja din el, pus și simplu în interiorul lui se 
depozitează gunoaie, asta înseamnă că la orice furtună puțin mai puternică ar 
putea să cadă inclusiv pe mașinile cetățenilor sau chiar pe cetățeni și să 
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provoace mari pagube. Prin urmare, rugămintea mea este să se înceapă, în 
cel mai scurt timp, o verificare a tuturor arborilor din Bistrița, iar cei care 
trebuie înlocuiți, să procedăm la înlocuirea lor. 
 A doua: când veți începe marcarea trecerilor de pietoni? Este a doua 
oară când ridic această problemă în cadrul consiliului local. Încă nu am văzut 
zonele pe care eu le-am semnalat, încă nu le-am văzut marcate și de aceea 
vă rog să procedați la marcarea acestora și trecerile de pietoni sunt importante 
pentru municipiul Bistrița și pentru cetățeni ca aceștia să poată circula în 
siguranță. 
 Și-n al treilea rând: în ce stadiu se află documentațiile privind 
modernizarea și reabilitarea drumurilor dezastruoase din municipiu? Măcar cu 
titlu de exemplu ne-ați putea spune despre Strada Subcetate care este una 
dintre cele mai circulate străzi ale municipiului – în ce stadiu se află în prezent 
- documentații, absolut tot, am dori să știm punctual aceste lucruri. 
 Și o rugăminte, de data aceasta, să încercăm să stabilim alte ore pentru 
desfășurarea ședințelor, pentru că la orele 14,00 cred că mulți dintre noi 
suntem la serviciu și încercăm să îmbinăm cât de mult putem, de preferat ar fi 
în jurul orelor 16,00 – 17,00. Mulțumesc! 
 Domnul Viceprimar Sorin Hangan – Președintele de ședință: da, 
mulțumesc! Altcineva dorește să intervină?  
 Da, nu văd. Mulțumesc, stimați colegi! O să rog pe domnul primar sau 
colegi din executiv ..... 
 Domnul consilier Munthiu: domnul Ciobănică era cu mâna sus. 
 Domnul Viceprimar Sorin Hangan – Președintele de ședință:  păi putea 
să zică la microfon, nu văd, e mare, da, vă rog domnul Ciobănică! Deschideți 
microfonul! 
 Domnul consilier Ciobănică Dumitru-Daniel: mulțumesc, domnul 
președinte! 
 Aș vrea să întreb și eu, ținând cont că Liceul tehnologic de servicii va 
intra în reabilitare, dacă s-a stabilit clar locul unde se vor muta toate clasele de 
profil – ăsta un aspect. 
 Și..., m-auziți, da, mulțumesc! Și la proba practică toți elevii, ca să-și 
susțină proba practică trebuie să vină cu alimente de acasă și dacă este 
posibil să acordăm de la bugetul primăriei o sumă pentru achiziționarea de 
materii prime pentru a-și desfășura activitatea practică.  
 A doua întrebare ar fi pentru domnul primar: m-am întâlnit cu foarte mulți 
anteprenori imobiliari care se plâng de întârzierea documentațiilor de 
autorizare/demolare și de răspunsuri care nu le-au primit de la consiliul local 
pentru PUZ – urile înaintate, exemplu cum ar fi Grănicerilor care, știm cu toții, 
că tot îl împingem de ceva timp.  
 A treia întrebare: dacă Cinematograful 23 August se susține, în 
continuare ideea de a se face o sală de teatru mare în care artiștii din toată 
România să vină să desfășoare activități la Bistrița? 
 Și încă o întrebare pentru domnul primar: în ce perioadă de timp se vor 
putea demara proiecte pentru construirea de noi grădinițe în orașul Bistrița și 
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dacă s-a făcut un studiu, câte locuri ar fi necesare pentru copiii care urmează 
să intre în această etapă de educare? 
 Domnul Viceprimar Sorin Hangan – Președintele de ședință:   da, 
mulțumesc, domnul Ciobănică! La ce nu am înțeles – o să vă răspundem în 
scris. 
 O să dau cuvântul domnului primar sau colegilor din executiv să vă 
răspundă interpelărilor. Domnule primar, 
 Domnul Ioan Turc – Primarul municipiului Bistrița: dar se aude, pentru 
că bat clopotele. Se aude?  
 În legătură cu intervenția domnului Petraș. La intervenția sau despre 
intervenția domnului Toniuc dați-mi voie să nu comentez. Suntem pe latură 
subiectivă, ca să spun așa, nu cred că facem lumină dacă venim cu judecăți 
de valoare. Totuși, un singur aspect aș dori, sau asupra unui singur aspect aș 
dori să mă pronunț: se pare că doar în România a fi naționalist este un păcat.  
 Domnule Petraș, avem mai multe investiții prinse pe bugetul acestui an, 
bugetul anului 2021 în Ghinda. Capela – vom construi o capelă nouă, inițial 
ne-am gândit să reabilităm o casă veche și să-i dăm această destinație, dar 
am ajuns la concluzia că e mai bine să mergem pe formula unei clădiri noi. De 
asemenea, așa cum bine știți, se desfășoară lucrări în centrul localității. 
Intenționăm să amenajăm un loc de joacă, un teren sintetic – chiar 
dumneavoastră ați făcut această propunere pe care am anunțat că o susțin și 
o susținem. De asemenea intenționăm să intervenim și pentru reabilitarea 
căminului cultural, într-adevăr clădirea este într-o stare avansată de 
degradare.  
 În legătură cu Cinematograful OMNIA, repet, cu toate că am făcut acest 
lucru în spațiu public în mai multe rânduri, n-am spus niciodată că vom 
demola, pur și simplu, clădirea fostului cinematofraf. Am spus că vom face o 
dezbatere publică, că vom expertiza, că lucrurile se vor desfășura pur și 
simplu obiectiv, adică repet, în funcție de starea clădirii. Dar e adevărat că în 
urma solicitărilor care s-au făcut în spațiul public am liniștit lucrurile chiar mai 
mult decât am făcut-o înainte, afirmând foarte limpede că indiferent de efortul 
pe care va trebui să-l facem, vom reabilita clădirea fostului Cinematograf 
OMNIA și îi vom da destinația de teatru. Am avut discuții la București pentru 
ca transferul să se facă cât mai grabnic către municipalitate, ținând cont 
tocmai de starea avansată de degradare a acestei clădiri și să sperăm că vom 
identifica și soluții pentru finanțarea reabilitării din bani europeni. Astăzi, pe 
ordinea de zi există un proiect de hotărâre cu această temă.  
 Domnului Pavelean – Registrul Spațiilor Verzi într-adevăr este un 
document criticabil. Am decis să abrogăm Registrul Spațiilor Verzi și să venim 
cu un document actualizat, un document care să țină cont de realitate și mai 
mult decât atât, care să țină cont de anumite particularități pentru că pe de o 
parte nu putem să ne batem, nu avem voie să ne batem cuie în talpă, 
pretinzând că acolo unde nu sunt spații verzi, de fapt avem spații verzi, nu 
avem drept nici să eludăm, să excludem din Registrul Spațiilor Verzi suprafețe 
de teren care trebuie să facă parte dintr-un asemenea inventar. Bineînțeles că 
vom veni în consiliul local cu acest document. Nu sunt de acord să mergem pe 
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formula pe care s-a mers anterior, pentru că știți că Registrul Spațiilor Verzi a 
fost înființat prin Dispoziție a primarului. Cred că o discuție în consiliul local, o 
dezbatere publică cu privire la acest lucru care să preceadă o hotărâre de 
consiliu local sunt cât se poate de necesare. În legătură cu întreținerea 
spațiilor verzi, în aceeași notă, procedura privind atribuirea serviciului de 
cosire a ierbii este în desfășurare. În câteva zile, dacă nu vom avea 
contestații, vom putea discutra despre un câștigător pe de o parte, pe de altă 
parte categoric suntem preocupați ca întreținerea spațiilor verzi să se facă la 
un nivel calitativ pe care oamenii îl așteaptă. Am avut discuții și cu doamna 
Popescu, încercăm să mergem pe formule mai sofisticate, dacă-mi dați voie, 
în ceea ce privește modul în care vom aborda problema spațiilor verzi, cred că 
putem gândi amenajări florale mai apropiate de ceea ce oamenii își doresc. 
Cred că am stat destul de mult timp într-o anumită paradigmă pe care putem 
s-o depășim. Apreciez munca, ca să nu fiu înțeles greșit, a celor care se 
ocupă de spațiile verzi, a doamnei Popescu, dar insist, cred că putem îndrăzni 
mai mult.  
 Activitatea de dezinsecție – eu știu că ea se realizează în permanență. 
Dar, dar voi face o verificare amănunțită cu privire la acest aspect și-am să 
informez și opinia publică și evident și pe dumneavoastră cu privire la 
rezultatul verificării.  
 În legătura cu ancheta aflată în desfășurare la Primăria municipiului 
Bistrița cu privire la funcționari sau persoane, în sens larg, vizate. Nu cred că 
este corect să comentez. Disuctăm despre separația puterilor în stat, discutăm 
despre o anchetă și, cu siguranță, în momentul în care vor exista elemente 
concrete și de natură a fi aduse la cunoștința opiniei publice, acest lucru se va 
întâmpla. O vor face organele abilitate și o va face și Primăria Bistrița prin 
reprezentanți.  
 Cu privire la spitalul de pe Independenței – am solicitat ca el să fie 
înscris în Lista monumentelor istorice pentru a descuraja viziuni deplasate, 
apreciez eu, cu privire la proiecte imobiliare indezirabile pe amplasamentul 
spitalului, cu privire la clădirea principală, cu privire la terenul despre care 
discutăm. Eu sunt optimist cu privire la rezultatul începutului de negociere pe 
care cred eu că l-am demarat Uniunea Comunelor Grănicerești, când spun 
acest lucru mă refer la anunțul pe care l-am făcut cu privire la intenția de a 
cumpăra acest activ. Probabil că între timp și mai ales după demararea 
procedurii pentru înscrierea clădirii principale pe lista clădirilor monument și 
reprezentanții uniunii gândesc pozitiv în raport cu anunțul făcut de primărie, de 
municipalitate. Grănicerii au avut grijă de copiii lor, să nu uităm că au investit 
masiv în infrastructura de învățământ, iar faptul că noi ne dorim ca pe 
amplasamentul respectiv, ca principala clădire să facă obiectul unui amplu 
proiect de amenajare a unui campus pentru învățământul superior e de natură 
să atragă atenția în modul corect sau la modul corect reprezentanților uniunii. 
 Cu privire la comisia de acorduri unice – doamna Săcălean a făcut o 
referire cu privire la acest aspect. Știu că sunt situații în care eliberarea 
autorizațiilor de construire, e certificatelor de urbanism întârzie. În același timp 
discutăm și despre termene legale și în același timp discutăm și despre, iertat 
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să fiu, o anchetă aflată în desfășurare. Suntem obligați să respectăm termenle 
legale. Am spus acest lucru și doamnei arhitect șef  și altor colegi din primărie. 
Deci aceste termene nu sunt facultative. Termenele sunt, cred eu, de strictă 
interpretare. Așa că orice fel de trenare este nepermisă . 
 Costurile site-ului sunt în secțiunea achiziții publice, pot fi consultate. Îl 
rog și pe domnul Administrator public Ioan Peteleu să intervină și să clarifice 
detalii despre costul site-ului. Vă rog, domnule administrator public! 
 Domnul Ioan Peteleu – Administratorul public al municipiului Bistrița: 
mulțumesc! 
 Deci valoarea totală a contractului a fost de 1.113.220 lei (un milion o 
sută treisprezece mii două sute două zeci lei) din care: 
- valoarea portalului de interacțiune cu cetățeanul: 132.600; 
- aplicații de plăți online pe dispozitive mobile: 71340; 
- aplicație informatică pentru eliberarea online de certificate de atestare fiscală:  
80840; 
- aplicație informatică pentru depunerea și consultarea online a declarațiilor 
pentru impozite și taxe: 70760; 
- aplicație informatică de consultație online a dosarului personal cu 
documentele emise de autoritatea fiscală locală: 72080 lei; 
- aplicație informatică pentru depunerea online a petițiilor: 50540; 
-aplicație informatică care permite consultarea, vizualizarea online a istoricului 
interacțiunii cetățeanului cu autoritatea locală: 14720; 
- aplicație informatică de Tip GIS pentru semnalarea online de către cetățeni a 
defecțiunilor și a altor avarii apărute la diversele dotări publice existente: 
51800; 
- aplicație informatică de Tip GIS pentru informare online cu privire la diferite 
aspecte ale vieții publice: 42120; 
- aplicație informatică pentru introducerea conceptului de bugetare 
participativă: 53480; 
- sistem de operare pentru server: 17000 lei; 
- managementul contractului: 219260; 
- instruirea personalului: 31040; 
- instalare și configurare echipamente hardware și software de bază: 24480; 
- testare funcțională de punere în producție: 14880; 
- testare de acceptanță: 33280; 
- server: 90.000; 
- echipament de stocare backup software: 33.000; 
- surse neîntreruptibile UPS: 10000; 
 Portalul de interacțiune cu cetățeanul include în acest preț și 
mentenanța și update-urile pe o perioadă de 5 ani. Mulțumesc! 
 Domnul Ioan Turc – Primarul municipiului Bistrița:  da, vă mulțumesc! Vă 
mulțumesc și eu! Continui. 
 În legătură cu solicitarea doamnei Augusta Săsărman, referitor la, cred 
că am reținut corect, un audit care ar trebui făcut în oraș pentru a vedea care 
este starea copacilor, starea de sănătate a copacilor, a arborilor. Sunt absolut 
perfect de acord cu acest lucru, știind că mai ales în situații mai puțin normale, 
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furtuni, s-au întâmplat tot felul de lucruri în oraș soldate cu pagube materiale, 
dar nu numai, din nefericire. Așa că o abordare corectă cu privire la acest 
lucru se impune. Cred că trebuie să fim mai puțin irascibili când vine vorba 
despre poziția cu privire la arborii cu probleme și cred că întotdeauna viața 
trebuie să aibă prioritate! Sănătatea, integritatea oamenilor trebuie să aibă 
prioritate.  
 În legătură cu trecerile pentru pietoni – am luat decizia după preluarea 
mandatului ca toate trecerile pentru pietoni nesemaforizate să fie semnalizate 
cu lumină intermitentă pe de o parte. Pe de altă parte vom continua procesul 
de semaforizare a trecerilor pentru pietoni. Marcarea se realizează în aceste 
zile, se lucrează cu două echipe. Azi – noapte, spre exemplu, s-a intervenit pe 
Florilor, Năsăudului, 1 Decembrie. La noapte se va lucra pe Calea Moldovei. 
Până acum s-au marcat, ca exemplu, nu exhaustiv, Piața Centrală, Gheorghe 
Șincai, Bulevradul Independenței, Libertății, Gării. Așadar se lucrează. Într-un 
termen scurt ar trebui ca toate trecerile de pietoni din oraș să fie semnalizate 
și marcate corespunzător. Mai mult decât atât, cu caracter experimental, pe 
Bulevardul Republicii toate trecerile pentru pietoni vor fi semnalizate 
suplimentar, la nivelul asfaltului, cu sisteme luminoase.  
 În ceea ce privește solicitarea doamnei Săsărman ca ședințele 
consiliului local să fie la ore mai potrivite, de după-amiază, vă specific faptul că 
în Ordonanța de Urgență nr. 57 din 2019, în Codul administrativ, da, că de fapt 
toată legislația a fost preluată, specifică, în Codul administrativ, se spune 
limpede: consilierii locali, respectiv consilierii județeni și delegatul sătesc care 
participă la ședințele de consiliu local, respectiv județean, organizate în timpul 
programului de lucru se consideră învoiți de drept, fără a le fi afectat salariul și 
celelalte drepturi ce le revin, potrivit legii, de la locul de muncă. Totuși, așa 
cum am mai făcut-o și cum, din păcate, de această dată nu s-a întâmplat, 
inclusiv din pricina, îmi pot invoca chiar propria culpă, cred că ședințele de 
consiliu local trebuie să se desfășoare la ore care să permită tuturor 
consilierilor participarea fără probleme. Așa că pe viitor aceste ședințe vor 
avea loc cel mai devreme de la ora 16,00. Am mai solicitat acest lucru și nu 
știu cum de a scăpat de această dată.  
 Îl rog pe domnul Ciobănică să aștepte răspuns scris la solicitările 
dânsului. Din motive tehnice nu l-am auzit și consider că nu are sens să fac 
referire la lucruri pe care nu le-am înțeles pe deplin. Mulțumesc! 
 Doamna consilier Săsărman Lucia – Augusta: domnule primar, dacă îmi 
permiteți? V-am mai pus o întrebare referitoare la stadiul în care se află 
documentațiile privind modernizarea și reabilitarea străzilor care, din punctul 
meu de vedere, arată destul de jalnic la noi în municipiu. Spre exemplu, măcar 
strada Subcetate dacă am putea știi în ce stadiu se află și când ar trebui 
începută reabilitarea? Mulțumesc! 
 Domnul Viceprimar Sorin Hangan – Președintele de ședință: da, pot să 
vă răspund scurt eu, dacă vă mulțumește. Știți că acolo va fi amenajată o pistă 
de biciclete, după ce se va finaliza lucrarea respectivă, vom trage un strat de 
asfalt din bordură în bordură în subcetate, sper cât mai curând.  
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 Doamna consilier Săsărman Lucia – Augusta: cam când, puteți aprecia 
un termen?  
 Domnul Ioan Turc – Primarul municipiului Bistrița:   adică pe toate 
străzile pe care se intervine pentru realizarea de piste pentru cicliști, vor fi 
trase suprafețele de asfalt.  
 Doamna consilier Săsărman Lucia – Augusta:  putem estima un termen 
cam până la care se vor finaliza aceste piste și începe modernizarea 
drumului? 
 Domnul Ioan Turc – Primarul municipiului Bistrița:    am realizat o 
prioritizare care ține cont și de celelalte două investiții mari care urmează să 
debuteze în acest an: Linia Verde și Axa și vă pot pune la dispoziție Această 
prioritizare, cred că este cel mai corect așa.  
 Doamna consilier Săsărman Lucia – Augusta:   mulțumesc! 
 Domnul Viceprimar Sorin Hangan – Președintele de ședință: da, 
mulțumim domnului primar .... 
 Doamna consilier Săsărman Lucia – Augusta: domnul preșdinte, 
microfonul! 
 Domnul Viceprimar Sorin Hangan – Președintele de ședință: da, da. 
Mulțumesc domnului primar pentru răspunsuri, vă mulțumesc și 
dumneavoastră, stimați colegi, pentru întrebările puse domnului primar și 
executivului, mergem mai departe cu ordinea de zi. 
 O să supun aprobării dumneavoastră procesul – verbal al ședinței 
ordinare a Consiliului local al municipiului Bistrița din  data de 25 martie 2021. 
Vă rog vot! 

 Vot 

Da 19 

Nu 0 

Abţinere 0 

Au votat 19 

Nu au votat 1 

Absenţi 1 

Total 21 

Observaţii 

Bria Dumitru Alexandru Abs 

Brici Tiberius-Daniel Da 

Burduhos Ionel Da 

Cicioc Ștefan Da 

Ciobănică Dumitru-Daniel Da 

Elisei Radu Claudiu Da 

Filip Alexandru-Tudor Da  

Galben Silvia-Elisabeta Da 

Hangan Sorin Da  

Hudrea Daniela-Maria Da  

Macarie Doina Da 

Mathe Attila Da 

Munthiu Cristiean Da 

Pavelean Nicolae Da  

Pugna Nicolae-Ioan Da 

Ruşti Ioan Nu a votat 

Săcălean Oana-Andreea Da 

Săsărman Lucia-Augusta Da 

Stan Călin Da  

Stere Florentina-Ştefania Da 

Urîte Florin-Radu Da  
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 Cu 19 voturi ”pentru” și un consilier nu a votat procesul – verbal din 25 
martie a fost aprobat. Mulțumesc! 
 
 Următorul proiect pe ordinea de zi este: 4. Proiect de hotărâre 
privind conferirea titlului de „Cetăţean de onoare al municipiului Bistriţa” 
domnului NICOLAE FEIER 
 Proiectul de hotărâre cuprinde 5 articole și se adoptă cu votul secret a 
cel puțin două treimi din numărul consilierilor în funcţie. 
 Domnul Viceprimar Sorin Hangan – Președintele de ședință:  comisiile 
reunite întrunite în ședința de ieri a dat un aviz favorabil. Dacă sunt intervenții 
pe marginea acestui proiect de hotărâre?  
 Dacă cineva dorește să ia cuvântul? Domnul Florin Urîte, vă rog! 
 Domnul consilier Florin Urîte: mulțumesc, domnule președinte! 
 N-am intrat la interperlări, dar un răspuns, totuși, pentru domnul Toniuc 
care, nu știu, el se consideră istoric? Vreau să-i dau doar un singur citat din 
Henry G...: istoricul vrea, în esență, mai multe documente decât poate folosi și 
dramaturgul cere mai multe libergtăți decât își poate lua cu adevărat. Și mai 
dau unul din Tolstoi care spune: eu aș scrie pentru istorie următorul epigraf: nu 
voi ascunde nimic. Deci, nu știu de ce legăm acordarea unui titlu care vizează 
activitatea unui om care are o activitate vastă și-n mai multe domenii, adică 
dacă există păreri diferite prin conținutul acelei cărți care nu intru în detalii că 
nici nu am citit cartea și nu cunosc exact care sunt controversele cu domnia 
sa, dar cred că trebuie urmărită activitatea, notorietatea, aportul pe care îl 
aduce în societate și nu cred că trebuie, datorită unor poziții subiective sau știu 
eu, că cineva e împotriva mea sau a ceea ce cred eu despre un anumit 
aspect, trebuie neapărat să fie contract așa printr-o intervenție pe consiliu, 
profitându-se probabil și că este media și ca să aibe o presiune suplimentară.  
 Pe de altă parte, aș vrea să-l rog pe domnul Toniuc dacă tot este și ține 
la istorie și legat de activitatea acelor fonduri grănicerești și mai ales a 
reprezentanților care sunt a acestori fonduri grănicerești, cum bine a spus 
domnul primar, acele fonduri grănicerești au avut la bază să fie folosite pentru 
educație, pentru sănătate, pentru sigur, mediul înconjurător, dar din păcate, 
mulți dintre reprezentanții acestor fonduri au alte interese și desigur că scapă 
din vedere scopul pentru care au fost create și ceea ce ar fi vrut strămoșii 
noștri să aibe sau cei care s-au implicat în crearea acestor fonduri. Deci cred 
că ar trebui acolo să fie mai activ, dincoace sigur că nu comentez, este opinia 
dânsului, părerea dânsului, până la urmă votul de astăzi va decide dacă 
domnul Feier va deveni sau nu cetățean de onoare, dar cred că ar trebui să 
fim mai, mai, mai atenți în sensul în care să nu confundăm opinia cu concluzia. 
Mulțumesc! 
 Domnul Viceprimar Sorin Hangan – Președintele de ședință: da, 
mulțumesc, domnule consilier! Da, ne e tot mai greu să ne ridicăm la înălțimea 
înaintașilor noștri, din păcate.  
 Domnul primar dorește să ia cuvântul un minut. Vă rog, domnule primar! 
 Domnul Ioan Turc – Primarul municipiului Bistrița: da, mulțumesc, 
domnule președinte! Foarte pe scurt, susțin, îmi susțin propria inițiativă, e 
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absolut firesc spunând despre Părintele Nicolae Feier că este un preot 
cărturar, un om modest, un om dedicat, un om empatic, un om cu care, de 
fapt, bistrițenii se pot mândri. Este un om implicat în proiecte importante, mi-aș 
permite să spun că este un bun public.  
 Părintele Nicolae Feier nu cred că ține în mod deosebit să dobândească 
statutul de Cetățean de onoare al municipiului Bistrița, mai cu seamă oamenii 
care îl apreciază, care îl iubesc, care îl respectă, țin la acest lucru. Mulțumesc! 
 Domnul Viceprimar Sorin Hangan – Președintele de ședință: da, 
mulțumesc! Dacă altcineva dorește să intervină?  
 Dacă nu, o să supun votului dumneavoastră proiectul de hotărâre. Vom 
vota secret și avem nevoie de majoritate calificată, stimați colegi, adică 15 
voturi. Vă rog să dați drumul la vot secret, majoritate calificat – 15 voturi! Cine 
este ”pentru”, ”împotrivă” și ”abțineri”? și împotrivă, fiind vorba de persoană, 
dar sper că nu.  

  Vot 

Da 16 

Nu 1 

Abţinere 2 

Au votat 19 

Nu au votat 1 

Absenţi 1 

Total 21 

 Cu 16 voturi ”pentru”, un vot ”împotrivă”, 2 ”abțineri” și un consilier nu a 
votat, proiectul de hotărâre a fost adoptat.  
 
 Următorul proiect de hotărâre este: 5. Proiect de hotărâre privind 
aprobarea proiectelor care vor beneficia de cofinanţare de la bugetul 
local al municipiului Bistriţa pe anul 2021, în baza Legii nr. 350/2005 – 
inițiator Primarul municipiului. 
 Proiectul de hotărâre cuprinde 11 articole și se adoptă cu votul deschis 
al majorității consilierilor locali în funcție.  
 Domnul Viceprimar Sorin Hangan – Președintele de ședință:  comisiile 
reunite de ieri au dat aviz favorabil. Știți foarte bine, este vorba de cele 35 de 
proiecte depuse de persoane fizice și asociații, fundații care au solicitat 
finanțare nerambursabilă de la bugetul local. Ele au fost evaluate de către 
comisiile numite prin Hotărârea nr. 8 din 28.01.2021 și am ajuns la momentul 
la care am finalizat această procedură de evaluare. Din cele 35 de proiecte au 
fost propuse spre finanțare 28 de proiecte, în valoare totală de 339.825,13 lei. 
Dacă aveți intervenții, stimați colegi, dacă nu .... da, domnul Cincea dorește să 
intervină. Vă rog, domnul Cincea! 
 Domnul Cincea Dumitru – Matei  - director executiv al Direcției 
Administrație Publică, Juridic – înlocuitorul de drept al Secretarului general al 
municipiului la această ședință: bună-ziua, vă rog să-mi permiteți o intervenție. 
Din experiența anilor trecuți erau domni și doamne consilieri care erau într-un 
regim de conflict de interese sau de incompatibilitate. Dacă sunt, ar fi bine să 
evite o situație care ar putea genera o asemenea .... 



22 

 

 Domnul Viceprimar Sorin Hangan – Președintele de ședință:   dacă sunt 
colegi care fac parte din anumite asociații, ONG -uri, și nu știu, îi rog să se 
retragă și de la dezbateri și de la vot. Da, domnul Munthiu! 
 Domnul consilier Munthiu Cristiean: da, eu cum am menționat și în 
cadrul Comisiei de cultură, din cauza faptului că un membru al familiei mele 
face parte din echipa tehnică a unui solicitant de proiecte, eu mă voi retrage, 
nu voi vota. 
 Domnul Viceprimar Sorin Hangan – Președintele de ședință: în regulă. 
Mulțumesc! Dacă altcineva mai este în aceeași situație? Nu, observ că nu.  
 Domnul consilier Mathe Attila: și eu mă retrag din aceleași motive.  
 Domnul Viceprimar Sorin Hangan – Președintele de ședință: domnul 
Mathe Attila și dânsul. Altcineva?  
 Domnul consilier Burduhos Ionel: și eu. 
 Doamna consilier Silvia Galben: domnul viceprimar! 
 Domnul Viceprimar Sorin Hangan – Președintele de ședință: da, 
doamna Silvia Galben! 
 Doamna consilier Silvia Galben: eu, mă retrag și eu! 
 Domnul Viceprimar Sorin Hangan – Președintele de ședință: în regulă. 
Sper să rămânem suficienți, să treacă proiectul de hotărâre. 
 Doamna consilier Silvia Galben: eu nu sunt membră, eu nu sunt 
membră în vreo asociație, nici în conducerea respectivei asociații, este vorba 
despre Fundația Inocenții, dar ca să evităm... 
 Domnul Viceprimar Sorin Hangan – Președintele de ședință: în regulă, 
am înțeles.  
 S-a retras domnul Munthiu, domnul Mathe Attila, domnul Burduhos Ionel 
și doamna Silvia Galben. Mai se retrage cineva? Observ că nu. Vă rog să 
închideți microfonul, domnul Burduhos! 
 Trecem la vot, stimați colegi. Vă rog vot! Avem nevoie de 11 voturi, vot 
deschis, da. 9 voturi, se reconfigurează, da, majoritatea simplă. Da, închideți 
votul. 

 Vot 

Da 15 

Nu 0 

Abţinere 0 

Au votat 15 

Nu au votat 5 

Absenţi 1 

Total 21 

Observaţii 

Bria Dumitru Alexandru Abs 

Brici Tiberius-Daniel Da 

Burduhos Ionel Nu a votat 

Cicioc Ștefan Da 

Ciobănică Dumitru-Daniel Da 

Elisei Radu Claudiu Da 

Filip Alexandru-Tudor Da  

Galben Silvia-Elisabeta Nu a votat 

Hangan Sorin Da  

Hudrea Daniela-Maria Da  

Macarie Doina Da 

Mathe Attila Nu a votat 

Munthiu Cristiean Nu a votat 

Pavelean Nicolae Da  
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Pugna Nicolae-Ioan Da 

Ruşti Ioan Da 

Săcălean Oana-Andreea Da 

Săsărman Lucia-Augusta Da 

Stan Călin Da  

Stere Florentina-Ştefania Da 

Urîte Florin-Radu Nu a votat 

 Cu 15 voturi ”pentru” proiectul de hotărâre a fost adoptat.  
 
 Următorul proiect: 6. Proiect de hotărâre privind aderarea 
municipiului Bistrița la inițiativa Comisiei Europene ”Acordul privind 
orașele verzi” - inițiator Primarul municipiului Bistrița 
 Proiectul de hotărâre cuprinde 5 articole și se adoptă cu votul deschis al 
majorității consilierilor locali în funcție.  
 Domnul Viceprimar Sorin Hangan – Președintele de ședință:  aviz 
favorabil în cadrul comisiilor reunite de ieri.  
 Acordul privind orașele verzi, Green City Accord este o mișcare a 
primarilor europeni care se angajează să ocrotească mediul înconjurător 
pentru ca orașele să devină locuri mai verzi, mai curate și mai sănătoase. 
Comisia Europeană este sprijinită în implementarea acestei inițiative de către 
Eurocities și Consiliul European al Municipalităților și Regiunilor, primul 
semnatar din România fiind municipiul Cluj – Napoca. Prin adresa transmisă 
de către Eurocities municipiul bistrița este invitat să se alăture acordului privind 
orașele verzi și să susțină realizarea viziunii comune 2030 pentru viitorul urban 
european orientat pe cinci domenii cheie: calitatea aerului, calitate și utilizarea 
eficientă a apei, reducerea poluării sonore, conservarea și îmbunătățirea 
biodiversității urbane, respectiv economia circulară prin îmbunătățirea 
semnificativă a gestionării deșeurilor.  
 Dacă aveți intervenții, stimați colegi? Dacă nu, vă rog vot! 
 Vot, cine este ”pentru”, ”împotrivă”, dacă se abține cineva? 

 Vot 

Da 20 

Nu 0 

Abţinere 0 

Au votat 20 

Nu au votat 0 

Absenţi 1 

Total 21 

Observaţii 

Bria Dumitru Alexandru Abs 

Brici Tiberius-Daniel Da 

Burduhos Ionel Da 

Cicioc Ștefan Da 

Ciobănică Dumitru-Daniel Da 

Elisei Radu Claudiu Da 

Filip Alexandru-Tudor Da  

Galben Silvia-Elisabeta Da 

Hangan Sorin Da  

Hudrea Daniela-Maria Da  

Macarie Doina Da 

Mathe Attila Da 

Munthiu Cristiean Da 

Pavelean Nicolae Da  

Pugna Nicolae-Ioan Da 

Ruşti Ioan Da  
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Săcălean Oana-Andreea Da 

Săsărman Lucia-Augusta Da 

Stan Călin Da  

Stere Florentina-Ştefania Da 

Urîte Florin-Radu Da  

 Da, mulțumesc! Cu 20 de voturi ”pentru”, deci cu majoritate, majoritate, 
proiectul a fost adoptat.  
 
 Se trece la următorul punct de pe ordinea de zi: 7. Proiect de hotărâre 
privind aprobarea atribuirii contractului de delegare a gestiunii prin 
concesionare, a serviciului de iluminat public din Municipiul Bistriţa şi 
localităţile componente către Societatea ELBA COM S.A. - inițiator 
Primarul municipiului Bistrița 
 Proiectul de hotărâre cuprinde 5 articole și se adoptă cu votul deschis al 
majorității consilierilor locali în funcție.  
 Domnul Viceprimar Sorin Hangan – Președintele de ședință:  comisiile 
reunite ieri au dat aviz favorabil.  
 Știți că este o procedură care a început demult. Au fost multe contestații. 
Într-un final s-au terminat toate procesele și a fost declarat câștigător al 
procedurii de licitație, ELBA Timișoara, sperăm că vom semna contractul cât 
mai curând și vom trece la modernizarea iluminatului public, extinderea 
rețelelor noi și așa mai departe.  
 Dacă sunt intervenții pe marginea acestui proiect de hotărâre? Dacă nu, 
vă rog dați drumul la vot. Vot deschis, 11 voturi, cine este ”pentru”, ”împotrivă”, 
cine se abține?  

 Vot 

Da 17 

Nu 0 

Abţinere 2 

Au votat 19 

Nu au votat 1 

Absenţi 1 

Total 21 

Observaţii 

Bria Dumitru Alexandru Abs 

Brici Tiberius-Daniel Da 

Burduhos Ionel Da 

Cicioc Ștefan Da 

Ciobănică Dumitru-Daniel Da 

Elisei Radu Claudiu Da 

Filip Alexandru-Tudor Da  

Galben Silvia-Elisabeta Da 

Hangan Sorin Da  

Hudrea Daniela-Maria Da  

Macarie Doina Da 

Mathe Attila Da 

Munthiu Cristiean Da 

Pavelean Nicolae Da  

Pugna Nicolae-Ioan Da 

Ruşti Ioan Da  

Săcălean Oana-Andreea Da 

Săsărman Lucia-Augusta Nu a votat 

Stan Călin Da  

Stere Florentina-Ştefania Da 

Urîte Florin-Radu Da  
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 Cu 17 voturi ”pentru, 2 ”abțineri” și un consilier nu a votat, proiectul de 
hotărâre a fost adoptat. Mulțumesc. Mergem mai departe. 
 
 Se trece la următorul punct de pe ordinea de zi: 8. Proiect de hotărâre 
privind aprobarea susţinerii financiare a Clubului Sportiv Municipal 
Bistriţa pentru activitatea sportivă a copiilor, juniorilor şi tineretului - 
inițiator Primarul municipiului Bistrița 
 Proiectul de hotărâre cuprinde 7 articole și se adoptă cu votul deschis al 
majorității consilierilor locali în funcție.  
 Domnul Viceprimar Sorin Hangan – Președintele de ședință:  comisiile 
reunite ieri au dat aviz favorabil.  
  Știți foarte bine că, din păcate, în orașul nostru susținerea privată a 
sportului nu este una suficient de consistentă. Sigur, le mulțumim și îi felicităm 
pe cei care o fac, de aceea avem datoria de a susține, nu ne permitem nici noi 
prea mult. Poate că nu suntem nici noi suficient de determinați, dar măcar 
unele activități sportive pentru copii și juniori cred că este de datoria noastră 
să le susținem. Dacă sunt intervenții pe marginea acestui proiect de hotărâre? 
 Domnul Burduhos, vă rog frumos! 
 Domnul consilier Burduhos Ionel:  mulțumesc, domnule președinte! 
 Vroiam să vă amintesc încă o dată legat de ce am vorbit la ultima 
ședință. Nemulțumirile multor președinți de asociații legate de finanțare. 
Așteptăm, la rectificare, o altă viziune din partea domnului primar și a 
dumneavoastră și îmi doresc în scurt timp o întâlnire cu dumneavoastră și o să 
vă prezint un proiect pe care îl am și pe care îl avem împreună cu mai multe 
asociații și sper să dăm curs acestui proiect și să schimbăm susținerea. Vă 
mulțumesc! 
 Domnul Viceprimar Sorin Hangan – Președintele de ședință: da, 
mulțumesc! Și eu îmi doresc să facem mai mult, în special pentru copii și 
juniori. Cu mine oricând puteți să vă întâlniți, e suficient un telefon. Cu domnul 
primar, mă rog, stabiliți cu dânsul. Dacă alte intervenții sunt? Nu. Vă rog să 
trecem la vot. Cine este ”pentru”, ”împotrivă”, dacă se abține cineva? Vă rog 
să votați, stimați colegi! 

 Vot 

Da 19 

Nu 0 

Abţinere 1 

Au votat 20 

Nu au votat 0 

Absenţi 1 

Total 21 

Observaţii 

Bria Dumitru Alexandru Abs 

Brici Tiberius-Daniel Da 

Burduhos Ionel Da 

Cicioc Ștefan Da 

Ciobănică Dumitru-Daniel Da 

Elisei Radu Claudiu Da 

Filip Alexandru-Tudor Da  

Galben Silvia-Elisabeta Da 

Hangan Sorin Da  
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Hudrea Daniela-Maria Da  

Macarie Doina Da 

Mathe Attila Da 

Munthiu Cristiean Da 

Pavelean Nicolae Da  

Pugna Nicolae-Ioan Da 

Ruşti Ioan Da  

Săcălean Oana-Andreea Da 

Săsărman Lucia-Augusta Da 

Stan Călin Da  

Stere Florentina-Ştefania Abț 

Urîte Florin-Radu Da  

 Cu 19 voturi ”pentru” și o ”abținere” proiectul de hotărâre a fost adoptat.  
 
 Se trece la următorul punct de pe ordinea de zi: 9. Proiect de hotărâre 
privind atestarea apartenenţei la domeniul public al Municipiului Bistriţa 
a unor imobile–teren situate în municipiul Bistrița, având destinația de 
stradă 
 Proiectul de hotărâre cuprinde 7 articole și se adoptă cu votul deschis al 
majorității consilierilor locali în funcție.  
 Domnul Viceprimar Sorin Hangan – Președintele de ședință:  în 
comisiile reunite de ieri - aviz favorabil.  
 Știți că facem eforturi pentru a reuși să întabulăm cât mai multe dintre 
străzi, avem un număr de șase sute și ceva de străzi, întabulate până acum 
vreo două sute, suntem în urmă și în special proiectul pe POIM cu apă și 
canal, modernizarea și extinderea de rețele ne facem să depunem eforturi 
susținute pentru a întabula într-un  termen scurt cât mai multe străzi. Acestea 
care v-au fost supuse votului dumneavoastră sunt câteva dintre ele. Dacă sunt 
alte intervenții? Nu. Vă rog dați drumul la vot!  
 Cine este ”pentru”, ”împotrivă”, dacă se abține cineva?  

 Vot 

Da 20 

Nu 0 

Abţinere 0 

Au votat 20 

Nu au votat 0 

Absenţi 1 

Total 21 

Observaţii 

Bria Dumitru Alexandru Abs 

Brici Tiberius-Daniel Da 

Burduhos Ionel Da 

Cicioc Ștefan Da 

Ciobănică Dumitru-Daniel Da 

Elisei Radu Claudiu Da 

Filip Alexandru-Tudor Da  

Galben Silvia-Elisabeta Da 

Hangan Sorin Da  

Hudrea Daniela-Maria Da  

Macarie Doina Da 

Mathe Attila Da 

Munthiu Cristiean Da 

Pavelean Nicolae Da  

Pugna Nicolae-Ioan Da 

Ruşti Ioan Da  

Săcălean Oana-Andreea Da 

Săsărman Lucia-Augusta Da 
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Stan Călin Da  

Stere Florentina-Ştefania Da 

Urîte Florin-Radu Da  

 Cu 20 de voturi ”pentru” proiectul a fost adoptat. Vă mulțumesc! 
 
 Se trece la următorul proiect de pe ordinea de zi: 10. Proiect de 
hotărâre pentru modificarea Hotărârii nr.70/12.05.2016 a Consiliului local 
al municipiului Bistrita pentru aprobarea documentaţiei de avizare a 
lucrărilor de intervenţie, a proiectului „Restaurarea Bisericii Evanghelice 
C.A. Bistrita în vederea introducerii sale în circuitul turistic international 
şi a cheltuielilor legate de proiect, în vederea solicitării finanţării prin 
Programul Operational Regional 2014 – 2020, Apelul de proiecte POR / 
2016 / 5 / 5.1 / 1 
 Proiectul de hotărâre cuprinde 5 articole și se adoptă cu votul deschis al 
majorității consilierilor locali în funcție.  
 Domnul Viceprimar Sorin Hangan – Președintele de ședință:  comisiile 
reunite de ieri au dat aviz favorabil. 
 Pe scurt: în urma finalizării lucrărilor de decapare a tencuielilor pe 
interior și exterior, dar și după curățarea suprafețelor litice, manual cu lansete si 
perii fine inclusiv curățarea mecanică a suprafețelor cu ajutorul unui jet hidraulic cu 
particule, sablare cu nisip fin, asta înseamnă și parcurgerea unor etape la 
restaurarea mobilierului și a orgii, s-a constatat necesitatea unor intervenții 
suplimentare și aveți și tabelul față de valoarea inițială aprobată în 2019  de 
13.100.303 la 14.700.000 lei, deci valoarea lucrărilor suplimentare cu un milion și 
aproximativ  600 de mii de lei. Dacă sunt alte intervenții? Mulțumesc, vă rog să 
trecem la vot! 

 Cine este ”pentru”, ”împotrivă”, dacă se abține cineva?  
 Vot 

Da 19 

Nu 0 

Abţinere 1 

Au votat 20 

Nu au votat 0 

Absenţi 1 

Total 21 

Observaţii 

Bria Dumitru Alexandru Abs 

Brici Tiberius-Daniel Da 

Burduhos Ionel Da 

Cicioc Ștefan Da 

Ciobănică Dumitru-Daniel Da 

Elisei Radu Claudiu Abț 

Filip Alexandru-Tudor Da  

Galben Silvia-Elisabeta Da 

Hangan Sorin Da  

Hudrea Daniela-Maria Da  

Macarie Doina Da 

Mathe Attila Da 

Munthiu Cristiean Da 

Pavelean Nicolae Da  

Pugna Nicolae-Ioan Da 

Ruşti Ioan Da  

Săcălean Oana-Andreea Da 

Săsărman Lucia-Augusta Da 

Stan Călin Da  

Stere Florentina-Ştefania Da 
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Urîte Florin-Radu Da  

 Da, mulțumesc! Cu 19 voturi ”pentru”  și o ”abținere” proiectul a fost 
adoptat.  
 

 Se trece la următorul punct de pe ordinea de zi: 11. Proiect de 
hotărâre privind aprobarea preluării imobilului ”Cinematograf Bulevard” 
situat în municipiul Bistrița, Bulevardul Republicii nr.39, din proprietatea 
Statului Român și administrarea R.A.D.E.F. ”RomâniaFilm” în domeniul 
public al Municipiului Bistrița 
 Proiectul de hotărâre cuprinde 5 articole și se adoptă cu votul deschis a 
cel puțin două treimi din numărul consilierilor în funcţie. 
 Domnul Viceprimar Sorin Hangan – Președintele de ședință:  avizul din 
comisiile reunite de ieri este unul favorabil. 
 N-o să mai spun nimic pentru că a vorbit domnul primar mai devreme. 
Dacă dintre dumneavoastră dorește să intervină cineva, stimați colegi? Dacă 
nu vot, vă rog să dați drumul la vot! 
 Cine este ”pentru”, ”împotrivă”, dacă se abține cineva?  

 Vot 

Da 20 

Nu 0 

Abţinere 0 

Au votat 20 

Nu au votat 0 

Absenţi 1 

Total 21 

Observaţii 

Bria Dumitru Alexandru Abs 

Brici Tiberius-Daniel Da 

Burduhos Ionel Da 

Cicioc Ștefan Da 

Ciobănică Dumitru-Daniel Da 

Elisei Radu Claudiu Da 

Filip Alexandru-Tudor Da  

Galben Silvia-Elisabeta Da 

Hangan Sorin Da  

Hudrea Daniela-Maria Da  

Macarie Doina Da 

Mathe Attila Da 

Munthiu Cristiean Da 

Pavelean Nicolae Da  

Pugna Nicolae-Ioan Da 

Ruşti Ioan Da  

Săcălean Oana-Andreea Da 

Săsărman Lucia-Augusta Da 

Stan Călin Da  

Stere Florentina-Ştefania Da 

Urîte Florin-Radu Da  

 Mulțumesc, stimați colegi! Cu 20 de voturi ”pentru” proiectul a fost 
adoptat.  
 

 Și ultimul punct de pe ordinea de zi este: Raportul de activitate 
nr.700/10.05.2021 al administratorului Societăţii Business Park Bistriţa 
Sud SRL, înregistrat la Primăria municipiului Bistriţa cu 
nr.40088/12.05.2021, pentru trimestrul I al anului 2021 
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 V-a fost prezentat ieri, mai pe larg, au avut loc și discuții. Luați act doar 
de acest raport. Dacă sunt intervenții în plus față de cele care au avut loc? 
Dacă nu, vă mulțumesc, stimați colegi! 
 

Preşedintele de şedinţă, domnul viceprimar Sorin Hangan  declară 
închise lucrările şedinţei ordinare a Consiliului local al municipiului Bistriţa din 
data de 27.05.2021. 
 

 
          PREȘEDINTE,                           Pentru SECRETAR GENERAL 
                HANGAN SORIN                              DIRECTOR EXECUTIV, 
                                                                        CINCEA DUMITRU – MATEI  
 
 
         
 
            
          REDACTAT, 
 
              MORARIU DORINA-MARIA............ 
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